

黃長玲著作目錄

(A) 專書及期刊論文

Huang, Chang-Ling. 2008. "Non-elected Interest Representation and Taiwan's Democratization" pp. 35-56, in Zhengxu Wang and Colin Durkop (eds.), *East Asian Democracy and Political Changes in China. Singapore: A New Goose Flying?* Singapore: Konrad-Adenauer-Stiftung

黃長玲. 2008. 〈分裂社會下的體制發展與爭議：台灣與南韓民主化經驗的比較〉，彭慧鸞編《蕃薯與泡菜：亞洲雙龍台韓經驗比較》台北：賽尚圖文

黃長玲. 2007. 〈彼此鑲嵌，互相興構：轉變中的國家與社會關係〉，顧忠華編《自由主義與新世紀台灣》台北：允晨文化

Huang, Chang-ling. 2005. "Strength in Numbers: Increasing Women's Political Participation in Taiwan," pp. 273~299, in Wei-hung Lin and Hsiao-Chin Hsieh (eds.), *Gender, Culture & Society: Women's Studies in Taiwan*. Seoul: Ewha Woman's University Press.

黃長玲. 2003. 〈戰爭與和平中的性別：和平學與婦女運動〉雷敦蘇主編《和平學論文集》東吳大學張佛泉人權研究中心及台灣促進和平基金會共同企劃，台北：唐山出版社

黃長玲. 2003. 〈重新管制的政治：全球化與民主化下的台灣勞工運動〉張茂桂與鄭永年主編《兩岸社會運動分析》台北：新自然主義出版社

Huang, Chang-Ling. 2003. "The Politics of Reregulation: Democratization, Globalization, and the Taiwanese Labor Movement." *Developing Economies*, Vol. XL. No. 3, pp.305-26 (SSCI)

Huang, Chang-Ling. 2002. "Democracy as the Best Defense: International Factors in Taiwan's Democratization" *Political Changes in the Czech Republic and Taiwan: Comparison*. Prague: Charles University

黃長玲. 2001. 「從婦女保障名額到性別比例原則：兩性共治的理論與實踐」問題與研究，第四十卷第三期頁 69-82 (TSSCI)

黃長玲. 2001. 「全球化與國際勞動人權」 美歐季刊, 第十五卷第十一期頁 1-18 (TSSCI)

Huang, Chang-Ling. 2000. "Neo-mercantilist Policies and Sectoral Politics: Taiwan's Acquiescent Working Class" *Anthropology of Work Review*, Volume XXI, Number 3, pp. 15-19

Huang, Chang-Ling. 2000. "Freedom, Rights, and Authority in Chen Duxiu's Thinking" *Issues & Studies*, Vol. 36, No. 3, May/June, PP. 130-158 (SSCI)

黃長玲. 2000. 〈社會安全與區域合作：從國際勞工議題談起〉《我國參與亞太區域合作策略研究》台北：國際關係研究中心與台灣經濟研究院

(B) 研討會論文

Huang, Chang-Ling. 2009. "State Feminism and Democratic Institutions: South Korea and Taiwan in Comparison" Annual Meeting of the American Political Science Association, Toronto, September 3-6.

Huang, Chang-Ling. 2008. "Globalization and the Diffusion of Gender Equality Strategies: Gender Quotas in South Korea and Taiwan" Conference on Globalization and Social Changes, Seoul, Chung Ang University, November 20-21.

Huang, Chang-Ling. 2008. "Gender Mainstreaming in An Isolated State" Conference on Gender Mainstreaming: Contexts, Compromises, Conflicts, Seoul, Ehwa Woman's University, November 18

Huang, Chang-Ling. 2008. "Engaging the State: Civil Society and the Institutional Transformation of Democracy" Conference on Democratic Consolidation in Taiwan. Stanford: Center on Democracy, Development, and the Rule of Law, Stanford University, May 30-31

Huang, Chang-Ling and Suk-Jun Lim. 2006. "Globalization and the Corporate Strategies: South Korea and Taiwan's Footwear Industries in Transition" Annual Meeting of the American Political Science Association, Philadelphia, August 31-September 3.

Huang, Chang-Ling. 2004. "The Politics of Gender Quota: South Korea and Taiwan in Comparison" Annual Meeting of the American Political Science Association, Chicago, September 2-5

Huang, Chang-Ling. 2004. "At Our Own Risk: The Politics of Labor Pension in Taiwan" Conference on the State, Market, and Labor Movements: Changing East Asian in the 21<sup>st</sup> Century. Seoul: Associations of Korean Researchers on Industrial Society, October 21-23

黃長玲. 2003. 「誰會支持婦女參政? --性別意識與婦運策略」家庭、政治、色情與身體意識的性別現象－台灣地區社會變遷基本調查第六次研討會，台北：中央研究院社會學研究所，12月19日

黃長玲. 2003. 「誰在取代國家? --全球化下的勞動人權」全球化與基本人權：政治學與公法學之對話研討會，台北：台灣大學政治系，12月26日

黃長玲. 2003. 「伊拉克戰爭與女性和平運動」第三屆和平學研討會. 東吳大學張佛泉人權研究中心及台灣促進和平基金會聯合主辦，. 台北，10月23日-24日

Huang, Chang-Ling. 2001. "Competitive Labor Markets and Political Repression: Cases of South Korea and Taiwan" Annual Conference of the Association of Asian Studies, Chicago, March 22-25

Huang, Chang-Ling. 2000. "Learning the New Game: Labor Politics and Democratic Institution in South Korea and Taiwan" American Political Science Association Annual Conference, Washington, D.C., August 30-September 3